



For Immediate Release

May 7, 2008

### U.S. Embassy Applauds Sudan's Conduct of the Fifth Population Census

The United States applauds the Government of National of Unity and the Government of Southern Sudan for jointly conducting Sudan's Fifth Population and Housing Census. The census is a milestone in the implementation of the 2005 Comprehensive Peace Agreement (CPA), which ended 21 years of civil war. The United States contributed \$9.1 million towards census preparations.

We commend the efforts of the Government of National Unity, in particular First Vice President Salva Kiir, as well as those of the Government of Southern Sudan, the Central Bureau of Statistics, the South Sudan Center for the Census and Statistical Evaluation, the UN, and donor countries to make the census a success. As the census enumeration period comes to an end on May 6, we encourage the Government of National Unity and the Government of Southern Sudan to conduct all post-enumeration phases of the census professionally and transparently.

We condemn acts of violence carried out by rebel groups in Darfur that sought to disrupt census enumeration. We are concerned that important sectors of Darfur and Southern Kordofan may not have been adequately counted. We commend all of those who participated in the census, particularly Internally Displaced Persons. We also commend nation-wide census enumerators and monitors who gave their time and energy to carry out and impartially observe the conduct of this important CPA milestone.

#### السفارة الامريكية تشمن اجراء التعداد السكانى الخامس

ترحب الولايات المتحدة بحكومة الوحدة الوطنية وحكومة جنوب السودان باجراءهما معا تعداد السودان الخامس للسكان والمنازل. فالتعداد هو حجر الزاوية فى تنفيذ اتفاقية السلام الشامل الموقعة فى 2005 والتي أنهت 21 عاما من الحرب الأهلية. لقد ساهمت الولايات المتحدة بمبلغ 9.1 مليون دولار امريكى للتضيرات لهذا التعداد.

نحن نشيد بجهود حكومة الوحدة الوطنية خاصة السيد النائب الأول لرئيس الجمهورية سلفا كير وحكومة جنوب السودان وجهاز الاحصاء المركزى ومركز التعداد والتقييم الاحصائى بجنوب السودان والامم المتحدة والدول المانحة لمساهماتهم فى نجاح هذا التعداد. وبما أن فترة التعداد قد شارفت على النهاية فى 6 مايو، فاننا نشجع حكومة الوحدة الوطنية وحكومة جنوب السودان لادارة كل مراحل التعداد السابقة باتقان وشفافية.

ونحن ندين أعمال العنف التى نفذتها المجموعات المتمردة بدارفور والتي تسعى لتعطيل عملية التعداد. كما اننا قلقين أن القطاعات المهمة فى دارفو وجنوب كردفان قد لا يكون قد تم عدّها بالطريقة الملائمة. نحن نشيد بكل من ساهم فى هذا التعداد وخاصة النازحين. كما اننا نشيد بالعدادين والمراقبين الذين ساهموا بوقتهم وطاقتهم لتنفيذ والمراقبة النزيهة لاجراء هذا الركن الأساسى فى اتفاقية السلام الشامل.

For further information, please contact the U.S.  
Embassy Public Affairs Office at the following  
numbers: 0183-774-700/1/2/3/4

ولمزيد من الاستفسار، المرجو الاتصال بمكتب الشؤون العامة  
بالسفارة الامريكية بالخرطوم على الهواتف:  
0183-774-700/1/2/3/4